
Besvarelse af spørgsmål nr. 123 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. april 2005

Spørgsmål 123:
”Er der i amterne eller centralt gennemført en evaluering af patientvejleder-
ordningen?”

Svar:
Der er hverken centralt eller decentralt gennemført evaluering af patientvej-
lederordningen.

Den ændring af centralstyrelsesloven, der pålagde amterne at etablere 
patientkontorer, trådte som anført i kraft den 1. november 2003. Ordningen 
med obligatoriske patientkontorer har således eksisteret i knap 1½ år.

Efter loven skal patientkontorerne udarbejde årsberetninger for deres virk-
somhed, og årsberetningerne skal indsendes til Indenrigs- og Sundhedsmi-
nisteriet. Der er udarbejdet fælles standarder for patientkontorernes årsbe-
retninger.

Ministeriet vil, i samråd med Amtsrådsforeningen, på baggrund af de udar-
bejdede årsberetninger vurdere, om der er behov for at evaluere patientvej-
lederordningen.
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